

MALARIA

STATUS OF THE MALARIA ERADICATION PROGRAMME IN THE AMERICAS. — At the end of 1972, the estimated population of the originally malarious areas of the Americas was 190 448 000. Of these, 86 634 000 (45.5%) were residing in areas which are now free of malaria and in the maintenance phase of the eradication campaign. During the year 1972, there were some active foci of infection in these areas, stemming from imported cases. Another 42 016 000 (22.0%) of the population resided in areas in the consolidation phase of the campaign; 61 645 000 (32.4%) in areas in the attack phase and 153 000 (0.1%) in areas in which a programme has not been initiated.

According to the report presented to the XXII Meeting of the Directing Council of the Pan American Health Organization, 79 835 000 (41.9%) of the population of the originally malarious areas are in areas in which the prospects of achieving eradication are good, while 23 979 000 (12.6%) are in areas in which satisfactory progress has not been made because of lack of funds and serious operational or technical problems.

PALUDISME

ETAT D'AVANCEMENT DU PROGRAMME D'ÉRADICATION DU PALUDISME DANS LES AMÉRIQUES. — A la fin de 1972, les zones primitivement impaludées des Amériques comptaient environ 190 448 000 habitants. Sur ce total, 86 634 000 personnes (45,5%) résidaient dans des régions aujourd'hui libérées de la maladie et parvenues à la phase d'entretien du programme d'éradication. En 1972, on y a observé quelques foyers actifs d'infection, ayant pour origine des cas importés. En outre, 42 016 000 personnes (22,0%) résidaient dans des régions parvenues à la phase de consolidation, 61 645 000 (32,4%) dans des régions se trouvant à la phase d'attaque et 153 000 (0,1%) dans des régions où aucun programme n'avait encore été mis en train.

Selon le rapport présenté à la XXII^e Réunion du Conseil directeur de l'Organisation panaméricaine de la Santé, les perspectives d'éradication de la maladie sont satisfaisantes pour 79 835 000 habitants (41,9%) des zones primitivement impaludées, mais 23 979 000 autres personnes (12,6%) résident dans des régions où les campagnes n'ont pas donné les résultats attendus à cause du manque de fonds et de sérieuses difficultés d'ordre technique ou opérationnel.

(*Inf. Epid. Sem. (Wash.)*, 1973, No. 46.)